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Excelența Dumneavoastră, Domnule levin,

Excelența Dumneavoastră, Domnule Halevi,

Stimați Membri ai Ministerului Turismului,

Distinși Conducători de Biserici și Lideri religioși,

Doamnelor și Domnilor,

 

Încă  o  dată,  pe  măsură  ce  ne  apropiem  de  acest  anotimp
evocativ și bogat în sărbători religioase, ochii lumii se
îndreaptă  asupra  Țării  Sfinte.  Și  ni  se  reamintește  că
Ierusalimul  deține  un  loc  unic  în  inimile  a  milioane  de
credincioși din toată lumea.

Pentru mii de oameni, a veni în pelerinaj în Cetatea Sfântă și
în Țara Sfântă cel puțin o dată în viață este visul lor
suprem, și mulți vin mai mult decât o dată. Pentru mulți
dintre ei, obiectivul principal al călătoriei este Sfântul
Mormânt  al  Domnului  Nostru  Iisus  Hristos,  și  le  vedem
nerăbdarea și dorința profundă de hrană spirituală. Cum spune
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Psalmistul, așa simțim:

 

În ce chip tânjește cerbul după izvoarele apelor, așa tânjește
sufletul meu după tine, Dumnezeule.

Însetat-a sufletul meu de Dumnezeu cel tare, cel viu;

Când oare voi veni și mă voi înfățișa înaintea lui Dumnezeu?

(Ps. 41:1-2)

Numeroși  pelerini  vin  aici  mânați  de  un  dor  duhovnicesc
primar, și pelerinajele au crescut pe măsură ce am acordat mai
multă  atenție  restaurării  celui  mai  sfânt  loc  al  nostru,
Sfânta Ediculă a Sfântului Mormânt al Domnului Nostru Iisus
Hristos – o destinație nu doar pentru pelerini creștini ci și
pentru pelerinii altor tradiții religioase, care sunt motivați
de dorul din inima lor să vină să se închine la acest loc prea
sfânt.

Așadar  noi,  cărora  prin  Pronie  Dumnezeiască  ne-a  fost
încredințat  rolul  de  slujitori  și  ocrotitori  ai  Locurilor
Sfinte, înțelegem rostul pelerinajului nu în termenii unui
turism obișnuit ci în termenii a ceva mult mai durabil, a ceva
fundamental pentru viața omului și a comunității.

Căci pelerinajul are de-a face cu sufletul oamenilor, atât al
celor din comunitatea indigenă de credință cât și al celor
care călătoresc aici din alte ținuturi. Pelerinajele le dau
oamenilor și comunităților o dimensiune care nu se vede cu
ochiul, ci se percepe doar cu inima.

Cultura pelerinajului promovează și adâncește multe aspecte
ale trăirii omenești comune, care sunt bune prin firea lor,
cum  ar  fi  unitatea,  pacea,  reconcilierea  și  înțelegerea
reciprocă. Când oameni din diferite țări și culturi se adună
la un Loc Sfânt în rugăciune și închinare, fiecare diferență
dintre  ei  se  năruie  și  sunt  uniți  într-o  întâlnire



dumnezeiască și umană care le descoperă că fac parte dintr-o
umanitate comună și că împărtășesc un drum comun în istorie.

Prin  urmare,  trebuie  nu  doar  să  promovăm,  pur  și  simplu,
pelerinajele și să facem tot ce ne stă în putință ca să le
înlesnim credincioșilor accesul la Locurile Sfinte, mai ales
în timpul Praznicelor Împărătești. Nu trebuie doar să socotim
numerele de pelerini. Nu trebuie doar să ne uităm la bilanț.

Mai  mult  decât  orice,  trebuie  să  creăm  o  atmosferă  care
apreciază pozitiv pelerinajele și pelerinii, și înțelege rolul
pe care îl joacă pelerinii în adâncirea tuturor acelor aspecte
ale vieții noastre comune față de care avem un angajament.

Turiștii  obișnuiți  vin  pur  și  simplu  ca  să  se  uite,  dar
pelerinii vin ca să își deschidă inimile și sufletele către
dumnezeire. Când pelerinii vin în Țara Sfântă, îmbrățișează
pământul  și  oamenii  lui  fără  deosebire.  Ei  înțeleg
integritatea  și  unitatea  Țării  Sfinte,  culturile  ei
complementare  și  tradițiile  religioase.  Simt  importanța
semnificației  istorice  pe  care  iudaismul,  creștinătatea  și
islamul o dau identității totale a Țării Sfinte. Pelerinajul,
prin urmare, este marele martor al istoriei sacre a Țării
Sfinte.

Așadar pelerinajul ajută diverse popoare din multe ținuturi de
aproape și de departe să se înțeleagă la un nivel mai profund.
Și  cunoaștem  mărturia  multor  pelerini  care  s-au  schimbat
atunci când au venit din țările și culturile lor într-un loc
în care toate țările și culturile se adună, se întrepătrund,
cinstesc  Dumnezeirea  împreună  și  înțeleg  misiunea
duhovnicească  a  Ierusalimului  ca  oraș  care  adună  toate
popoarele în îmbrățișarea sa.

Pelerinii  aduc  mari  speranțe  când  vin  aici,  speră  la  o
întâlnire  cu  Dumnezeul  Cel  viu,  nădăjduiesc  la  o  viață
duhovnicească mai profundă, la un înțeles veșnic, într-o lume
a superficialităților trecătoare. Ei ne aduc nouă speranța.



La rândul lor, pelerinii se întorc la casele lor cu forțe
proaspete, cu energia luată de la Sfintele Locuri. Așa a fost
de la început, când primii pelerini au venit în Țara Sfântă,
au participat la slujbe aici și s-au întors în comunitățile
lor ca să ducă acelora care nu au avut niciodată șansa de a
veni  aici  obiceiurile  noastre  și  respectarea  regulilor
religioase.

Prin  urmare,  suntem  tot  timpul  vigilenți  ca  să  păstrăm
Locurile Sfinte ca locuri de întâlnire duhovnicească.

Sfintele Locuri sunt un semn tangibil al speranței pentru
lumea noastră, tocmai pentru că sunt centrul întâlnirii dintre
Dumnezeu și om, și prin urmare al posibilităților infinite pe
care  pacea,  respectul  reciproc  și  reconcilierea  le  dau
comunității  umane.  Patriarhia  Greacă  Ortodoxă,  împreună  cu
surorile și frații din celelalte comunități creștine din Țara
Sfântă,  continuă  să  faciliteze  călătoriile  spirituale  ale
tuturor  celor  care  vin  aici  cu  smerenia  și  dorul
pelerinajului.

Dorim să ne exprimăm recunoștința față de Excelențele Voastre
și  față  de  tot  personalul  din  guvern,  care  fac  dovada
necesarei  sensibilității  la  adevărata  natură  a  Locurilor
Sfinte, care le este pe drept cuvânt specifică.

Prețuim și apreciem această inițiativă care ne oferă ocazia de
a  fi  împreună  și  de  a  ne  împărtăși  preocupările  și
angajamentele  comune  astfel  încât  împreună,  să  putem
îmbunătăți accesibilitatea Locurilor Sfinte pentru toți cei
care vin aici. Până în prezent, cooperarea și înțelegerea
reciprocă dintre Minister și Bisericile noastre s-au dovedit a
duce la încurajarea pelerinajelor în Țara Sfântă, și apreciem
acest fapt. De asemenea, așteptăm cu nerăbdare o cooperare mai
profundă astfel încât pelerinii să aibă serviciile de bază la
care se așteaptă în mod firesc, așa cum se întâmplă în zona
din jurul Mării Galileii, inclusiv la Kafer Nahum.



Vă dorim pace și fericire în acest anotimp al sărbătorilor.

Vă mulțumesc.

Prea Fericirea Sa

TEOFIL al III-lea

Patriarh al Ierusalimului

 


